
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Ryszarda Góreckiego

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci, prokuratora generalnego RP Krzysztofa Kwiat-
kowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z planowanymi przez Ministerstwo Sprawiedliwoœci zmianami w strukturze organizacyjnej

s¹downictwa powszechnego, obejmuj¹cymi likwidacjê czêœci s¹dów rejonowych zaplanowan¹ na styczeñ
2010 r., pragnê zasygnalizowaæ obawy zg³oszone przez pracowników S¹du Rejonowego w Olecku.

W odpowiedzi na moje poprzednie oœwiadczenie dotycz¹ce planów likwidacji poszczególnych s¹dów
grodzkich w województwie warmiñsko-mazurskim (oœwiadczenie z dnia 31 lipca 2009 r.
nr BPS/DSK-043-1903/09) otrzyma³em informacje o dzia³aniu zespo³u do spraw racjonalizacji struk-
tury organizacyjnej s¹downictwa powszechnego i powszechnych jednostek prokuratury, który wstêp-
nie ustali³, i¿ z dniem 1 stycznia 2010 r. zlikwidowane zostan¹ wydzia³y grodzkie z siedzibami
w Elbl¹gu, Gi¿ycku, Mor¹gu, Olsztynie oraz Wêgorzewie.

Pracownicy S¹du Rejonowego w Olecku wyra¿aj¹ obawy dotycz¹ce ich przysz³oœci. Niepewnoœæ wy-
nikaj¹ca z braku konkretnych informacji negatywnie wp³ywa na œrodowisko lokalne. Wœród mieszkañ-
ców regionu istnieje pewnoœæ, i¿ koszty spo³eczne planowanej reformy s¹downictwa bêd¹ dotkliwe.
Koniecznoœæ dojazdu do najbli¿szego s¹du wi¹zaæ siê bêdzie nie tylko z poniesieniem kosztów, ale rów-
nie¿ z ograniczeniem dostêpu do wymiaru sprawiedliwoœci.

Dlatego te¿ kierujê do Pana Ministra nastêpuj¹ce pytania.
1. Jakie zasady funkcjonowania zamiejscowych placówek s¹dów rejonowych planuje wprowadziæ

ministerstwo od stycznia 2010 r.?
2. Jakie dotychczasowe wydzia³y pozostan¹ w miastach na Warmii i Mazurach?
3. Czy pracownicy likwidowanych wydzia³ów s¹dów rejonowych otrzymaj¹ gwarancjê zatrudnienia

w najbli¿szych placówkach wymiaru sprawiedliwoœci?

Z powa¿aniem
Ryszard Górecki




